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FESTIVAL VE VARECH
MÁ 54. A PŮLTÝ ROČNÍK
NESOUTĚŽNÍ PŘEHLÍDKA FILMŮ PROBĚHNE OD 18. DO 21. LISTOPADU STRANA 5

Svátek slaví: Věra

Stále bez ztráty setu. Kvitová kráčí grandslamovou Paříží bez zaváhání
Podruhé v kariéře je česká tenistka Petra Kvitová v semifinále Roland Garros. Vyrovnání osobního maxima z roku 2012 se dvojnásobné wimbledonské
šampionce podařilo zásluhou vítězství nad Laurou Siegemundovou z Německa 6:3 a 6:3. V semifinále grandslamu byla Kvitová naposledy na loňském
Australian Open, kde postoupila do finále. V Paříži, kde už má jistou prémii minimálně 425 250 eur (zhruba 11,5 milionu korun), se zatím do boje o titul
nedostala. Před osmi lety nestačila na pozdější vítězku Marii Šarapovovou z Ruska. Více čtěte na straně 19. AP

„Úplná karanténa? Tu
zatím mohu vyloučit“
Ústřední krizový štáb. Hamáček vyloučil, že v pátek dojde k úplnému lockdownu. Prymula.Ministr chystá
zpřísnění volnočasových aktivit. Další přísnější opatření.Možná se dotknou také jednotlivých rodin STRANA 6
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Jiří Pospíšil: V EU i v Evropském
parlamentu musíme být aktivní
K nejviditelnějším zástupcům České
republiky v Evropském parlamentu
patří už druhé funkční období bývalý
ministr spravedlnosti Jiří Pospíšil. Je-
ho názory zaznívají v důležitých de-
batách na evropské půdě, protože
se zařadil mezi nejčastěji vystupují-
cí české poslance. I proto jsme mu
položili několik otázek o jeho práci
v Evropském parlamentu a ve sku-
pině Evropské lidové strany, ke které
patří a která je ve štrasburském par-
lamentu nejpočetnější.

Jak v Evropském parlamentu pra-
cujete v době, kdy je celá Evropa
zasažená epidemií?
Evropský parlament se nové ne-

lehké situaci dokázal velmi rych-
le přizpůsobit a ve svých hlavních
funkcích funguje nyní prostřednic-
tvím videokonferencí a hlasování na
dálku naplno a vlastně srovnatelně
s dobou před vypuknutím epidemie.
Stejně tak funguje i náš poslanecký
klub Evropské lidové strany či výbo-
ry, v nichž působím. Jako poslanec,
který mandát po pěti letech obhájil,
jsem se po volbách v loňském roce
dostal do výboru pro právní záleži-
tosti, který je mi profesně nejbližší.
V poslední době tam i jako zpravodaj
některých bodů řeším zejména zále-
žitosti právních dopadů umělé inteli-

gence. To je úplně nová a velmi zají-
mavá a důležitá oblast práva, kterou
čeká velký rozmach.
Zároveň ale zůstávám aktivní i ve

výboru, kde jsem pracoval už v prv-
ním funkčním období a kterým je
výbor pro vnitřní trh a ochranu spo-
třebitelů. Jeho agenda semožná nej-
více dotýká přímo lidí v členských
státech. Tady jsme řešili třeba u nás
hodně sledovanou záležitost regu-
lace zbraní.

Na schůzích Evropského parla-
mentu také často vystupujete k té-
matu dodržování lidských práv.
Jako Evropský parlament se sna-

žíme zastávat lidí, kteří bojují proti
bezpráví a za dodržování svobody.
Na každé schůzi projednáváme pří-
pady porušování základních lidských
práv v různých částech světa. Ně-
komu by se mohlo zdát, že jde jen
o diskusi, která diktátorům a autori-
tářům nijak neublíží, často ale vidí-
me, jak hysterickou reakci ze strany
vládců v dotčených zemích toto pro-
jednávání vyvolá, takže to jistě není
jen nějaké plácnutí do vody. Navíc
si přece musíme uvědomit, že tato
naše aktivita je velkou vzpruhou pro
pronásledované a zastrašované no-
vináře, aktivisty či obránce lidských
práv. Jako Češi dobře víme, co zna-
mená nesvoboda, a proto jsem na
tomto poli já i moji kolegové ze sku-
piny Evropské lidové strany v Evrop-
ském parlamentu hodně aktivní.

Jako politik jste spojován také
s ochranou zvířat. Daří se vám
toto téma otevírat i v Evropském
parlamentu?
Jsem členem parlamentní skupi-

ny pro práva zvířat a zároveň se sám
snažím přispívat například k celoev-
ropskému boji proti tzv. množírnám
či prosadit jasnou regulaci přepravy
zvířat, při níž často velmi trpí.

V České republice se o Evropském
parlamentu v poslední době často
mluví také v souvislosti s projed-
náváním bodů, které se týkají An-
dreje Babiše.
Není divu, že Evropský parlament

chce kontrolovat, jak se nakládá
s penězi evropských daňových po-
platníků. I proto nás občané přece
do parlamentu zvolili. Když už do-
tace existují, mají směřovat hlavně
k drobným zemědělcům a nikoli k fir-
mě, kterou založil jeden z nejbohat-
ších lidí v zemi. Navíc musí i při vy-
plácení dotací platit, že pravidla jsou
stejná pro každého. V Evropské unii
je zkrátka nepřijatelné, aby dotace
dostával někdo, kdo o nich zároveň
sám jako politik rozhoduje. Andreje
Babiše bohužel zatím ani toto jed-
nání na evropské úrovni nepřimělo,
aby se svým problémem začal ales-
poň něco dělat.

inzerce

Mají odvoleno z auta
Zítra a v sobotu se ve třech pražských okrscích koná dru-
hé kolo senátních voleb. Lidé, kteří jsou v karanténě kvů-
li koronaviru, ale mohli už včera hlasovat na dvou takzva-
ných drive-in stanovištích. Na snímku je volební místo na
Letenské pláni. ČTK

Festival dokázal
do ulic vylákat
statisíce lidí. To by
letos byl problém.

Organizátoři festivalu světla
Signal, který měl začít 15. říj-
na, zcela zrušili jeho letošní
ročník. Ředitel festivalu Mar-
tin Pošta včera jednal s minis-
trem zdravotnictví Roma-
nemPrymulou, kterýmu sdě-
lil, že v pátek oznámí přísněj-
ší opatření kvůli rekordnímu
číslu nakažených v Česku. Na
jejich základě nebude reálné
festival uskutečnit. „Máme
nyní několikmožností. Napří-
klad festival přesunout na
nový termín, v úvahu přichá-
zí jaro příštího roku. Musíme

zvážit, co pro nás každá va-
rianta znamená z pohledu
spolupráce s umělci, produk-
ce, fundraisingu, spolupráce
s městem i partnery či bez-
pečnosti návštěvníků,“ sdělil
Martin Pošta. „Téma osmého
ročníku Signal Festivalu zně-
lo Plan B. Náš vlastní plán B
teprve hledáme,“ dodal.
Festival se měl konat od

15. do 18. října. Osmý ročník
přehlídky, která začínala pře-
devším jako prezentace teh-
dy ještěmálo známého video-
mappingu, se chtěl zaměřit
na ekologii a pandemii koro-
naviru. Signal se letos kromě
Karlína a Starého Města měl
uskutečnit i v Holešovicích.
Festivalu se v minulých le-
tech během čtyř dnů zúčast-
nilo odhadem půl milionu
lidí v ulicích. ČTK

Krátce

Hodina od
průvodců
Turističtí průvodci
v hlavnímměstě by moh-
li vyučovat studenty
středních škol historii
a jazyky. Výuka by se
odehrávala v malých sku-
pinkách v ulicích. Město
tím chce pomoci průvod-
cům, kteří se potýkají
s existenčními problémy
způsobenými poklesem
turismu kvůli nemoci
covid-19. Město dalo na
jaře do podpory turismu
zhruba 120 milionů.

Kdy přijede
autobus?
Informace o poloze
a zpoždění autobusů hro-
madné dopravy mohou
lidé nově sledovat pro-
střednictvím mapové
aplikace mapa.pid.cz.
Informace byly zatím do-
stupné jen v aplikacích
IDOS a Lítačka. Dopravní
podnik plánuje začít po-
skytovat údaje o poloze
i u tramvají. ČTK

Signal se
ruší kvůli
koronaviru
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Po informačním
ombudsmanovi
a nočním starosto-
vi magistrát zřídil
další neobvyklou
pracovní pozici.

„Ti politici si snad ty funkce
tahají z klobouku.“ V tomto
duchu se nesly některé ko-
mentáře obyvatel hlavního
města poté, co byl začátkem
loňského roku zvolen první
zástupce zbrusu nové úřednic-
ké pracovní pozice – takzva-
ný noční starosta. Zodpověze-
ním otázek Pražanů na náplň
práce tohoto koordinátora
nočního života v metropoli se
vše uklidnilo. Nyní však hro-
zí, že se bude historie opako-
vat i s „pražským energetic-
kýmmanažerem“.

„Energetický manažer
a jím vedené oddělení budou
mít za úkol zásadně posílit
aktivity města vedoucí ke sni-
žování spotřeby energie z fo-
silních zdrojů, tedy přede-
vším z uhlí. Současně bude
připravovat a podporovat pro-
jekty ke zvyšování výroby
energie z obnovitelných zdro-
jů, což v Praze znamená
především využívání slu-
neční energie,“ říká pro de-
ník Metro náměstek primáto-
ra pro životní prostředí Petr
Hlubuček.

„Spotřeba energie a její
úspory mají největší poten-
ciál pro snížení uhlíkové sto-
py města, ke kterému jsme se
zavázali v takzvaném klima-
tickém závazku hlavního
města,“ dodává pro Metro
Hlubuček.

Já manažer, ty manažer
Výběrové řízení na tuto ne-

obvyklou pozici běželo v ti-
chosti během letošního léta.
Novým energetickým mana-
žerem Prahy byl zvolen Jaro-
slav Klusák, který již podob-
nou funkci zastával ve zhruba
sedmdesát kilometrů vzdále-
ných Litoměřicích. Jeho pra-
covní náplní bude v hlavním
městě například sestavování
takzvaného uhlíkového roz-
počtu města, tedy jakýsi kaž-
doroční plán, jaké množství
emisí skleníkových plynů spo-
jených se správou a užíváním
vlastního majetku může měs-
to vyprodukovat. Jedině tak
může Praha řádně plnit klima-
tický závazek, podle kterého
musí snížit emise CO2 vypro-
dukované na svém území
o 45 procent do roku 2030. Do
roku 2050 má pak dosáhnout
uhlíkové neutrality.

Elektrárny na balkonech
Důležitým úkolem energe-

tického manažera bude také
příprava konkrétních projek-
tů pro podporu z fondů Evrop-
ské unie a dalších externích
zdrojů.

„Bude se věnovat i přípravě
založení Společenství pro ob-
novitelné zdroje energie, kte-
ré umožní demokratizaci
energetiky na území hlavní-
ho města v podobě stovek
a později tisíců malých foto-
voltaických elektráren na
střechách a balkonech budov.
Ty budou vedle vlastní spotře-
by v místě dodávat přebytky
přímo hlavnímu městu. Pra-
ha tak výrazně sníží svoji
závislost na elektřině pochá-
zející z uhelných elektráren,“
vysvětluje pro deník Metro
Hlubuček.

V první fázi se Praha zamě-
ří na budovy škol, sportoviš-
tě, sociální, zdravotnická
a kulturní zařízení v majetku
města. V podobných klimatic-
kých aktivitách pak bude
také podporovat i projekty
městských částí. Z důvodové
zprávy, kterou má deník Met-
ro k dispozici, vyplývá, že je
možné pokrýt operačními
programy až sedmdesát pro-
cent nákladů.

Neobvyklé pozice
Čas od času se na pracov-

ním trhu objeví místo, které
je neobvyklé buď úzkou spe-
cializací, nebo vysokou odbor-
ností. Magistrát má tak také
svého informačního ombud-
smana, jenžmá na starosti vy-
řizování žádostí o informace
v rámci svobodného přístupu
k informacím. Existují však
neobvykle znějící pozice
i mimo magistrátní sféru,
jako jsou třeba najížděči par-
ních turbín v továrnách, cha-

racter artist, kteří vymýšlejí
postavy do počítačových her,
či reklamní kreativci. Existu-
je také funkce dozrávač baná-
nů. Tito vyškolení pracovníci
dohlížejí ve velkoobchodech
na správnou zralost importo-
vaných banánů, která se urču-
je podle specifické stupnice.

Ředitel magistrátu
Pro někoho je poměrně ne-

obvyklou funkcí také ředitel
magistrátu. V současnosti ji
již dva roky vykonává zástup-
kyně ředitele Zdena Javornic-
ká. Požadavky na uchazeče za-
hrnují například vysokoškol-
ské vzdělání či minimálně tři
roky praxe v pozici vedoucí-
ho. Náplní je pak například
rozdělování platů, vydávání
vnitropodnikových nařízení
či účast na zastupitelstvech
jako poradce.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Citát

Pan Klusák bude koor-
dinovat aktivity města
v oblasti zvyšování
výroby elektřiny z ob-
novitelných zdrojů.
PETR HLUBUČEK, NÁMĚSTEK PRIMÁTO-
RA PRO ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ

Nový úředník pohlídá
balkonové elektrárny

Zrušené funkce

Jak přišli, tak také odešli.
Hlavní město mělo v minulos-
ti například funkci manažera
pro zeleň.

● „Zelený ombudsman“, jak
se mu v Praze přezdívalo,
fungoval ještě za vlády ně-
kdejšího primátora Pavla
Béma. Funkce byla po čase
zrušena.

● Měl na starosti vyřešit pod-
něty obyvatel týkající se zele-
ně a úklidu, k tomu byla na
magistrátu dokonce zřízena
bezplatná telefonní linka.

Krátce

Na Hanspaulce
za peníze
Zóny placeného stání
začnou na celém území
Hanspaulky v Praze 6
platit v pondělí 2. listopa-
du, na Ořechovce budou
od pondělí 23. listopadu.
Rozšíření zón placeného
stání na celé území měst-
ské části je v plánu od
dubna 2018.

Muž z hřiště
je ve vazbě
Soud vzal do vazby
muže, který podle poli-
cistů před dvěma lety
a poté znovu minulou
neděli obtěžoval děti na
hřišti v Kyjích. Obviněné-
mu hrozí za nedovolený
kontakt s dítětem a vý-
tržnictví až dvouleté vě-
zení. Muž u výslechu
uvedl, že si téměř na nic
nepamatuje.

Donáška až
za volant
Objednat si zboží v e-sho-
pu, ještě ten den vyzved-
nout a vůbec nemuset vy-
stoupit z auta? Na Cho-
dově je to možné, cen-
trumWestfield Chodov
ve spolupráci se svými
nájemci od začátku října
spouští službu Donáška
do auta.

Peníze na kulturu
Hlavní město rozdělí na
individuálních dotacích
v kultuře celkem 1,3 mi-
lionu korun. Peníze
půjdou na muzikálové
divadlo, knihu o archi-
tektu Janu Kaplickém
nebo na fungování Říše
loutek. ČTK

inzerce
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Chytré ukazatele
ohlásí i to, když je
otočí vtipálek.

Testování inovativní technolo-
gie pro správu dopravního zna-
čení. Pod tímhle krkolomným
názvem se skrývá záměr vede-
ní hlavního města otestovat
na Pražanech zbrusu nové
chytré značky. Ty by vypadaly
jako ty obyčejné, pouze by
byly doplněny GPS lokátorem
a proměnným displejem do-
datkové tabulky. Na něm bude
uvedeno například to, od kdy
do kdy se práce konají. Značky
by ulehčily hlavně Technické
správě komunikací a Praž-
ským službám, které se podíle-
jí na čištění ulic.

„V průběhu jarní a podzim-
ní údržby zaměstnanci instalu-
jí mobilní značení, které upo-
zorňuje na zákaz zastavení
v termínu čištění. Každý den

pak kontrolují, jestli je na
správném místě. Kontrola by
se nově prováděla pouze
u toho značení, u kterého sen-
zor zašle informaci o změně
stavu od původního, tedy při
otočení, vychýlení vlivem vět-
ru, vandalismu nebo přemístě-
ní z jiného důvodu,“ říká pri-
mátor Prahy Zdeněk Hřib.

Uskutečnění projektu dosta-
la na starost městská společ-
nost Operátor ICT. Pokud se
značky osvědčí, ušetří ročně
kontrolním autům 56 a půl ti-
síce kilometru. Podle ředitele
firmy Michala Fišera budou
chytré značky brzy k vidění
i u neplánovaných uzavírek či
omezeních. Informace o nich
by byla dostupná také pro řidi-
če prostřednictvím mobilních
aplikací. „Jsoumísta, kde k po-
škození nebo ztrátě značek do-
chází pravidelně, třeba i poško-
zením náklaďáky. I v těchto
případech mohou značky po-
moci,“ uzavírá Matej Šandor
z Operátora ICT. FILIP JAROŠEVSKÝ

Chytré značky nejsou první ino-
vací, kterou má Operátor ICT
v hlavním městě na starost.
Za chytré parkoviště P+R v Let-
ňanech má firma cenu.

● Projekt Systém pro automati-
zovaný vjezd a výjezd vozidel
z městského parkoviště, který
společnost spustila v loňském
roce v Letňanech, se umístil
na třetím místě v soutěži
Parkoviště roku v kategorii
Inovace. Soutěž pořádá Česká
parkovací asociace.

● Parkovné lze na letňanském
parkovišti platit přímo z auta
pomocí mobilní aplikace Moje
Praha.

● Pilotní projekt pozitivně vy-
hodnotila také Rada hlavního
města Prahy, která na jeho
základě pověřila Technickou
správu komunikací, aby

rozšířila projekt i na další
parkoviště P+R.

● Po rozšíření na další parkoviš-
tě má vše zajišťovat systém
automatické identifikace
vozidel při vjezdu do měst-
ských parkovišť a výjezdu
z nich a kamery pro čtení SPZ
v rámci aplikace Moje Praha.

● „Při prvním použití nahrajete
SPZ svého vozidla a údaje
z platební karty a pro platby
následující již nebude nutné
požadované informace znovu
zadávat. Na vjezdu a výjezdu
instalované kamery rozpozna-
jí danou SPZ a zajistí volný prů-
jezd vozidla. Uživatelé si mo-
hou zvolit, zda platba parkov-
ného proběhne zcela automa-
ticky při výjezdu anebo ji chtě-
jí pokaždé potvrdit,“ vysvětlu-
je vedoucí projektu Smart
Prague Jaromír Konečný.

V pátek
hotovo
Na fasádě domu v holešo-
vické Tusarově ulici se
rodí velká malba připomí-
nající vznik polského hnu-
tí Solidarita v roce 1980.
Dílo zobrazuje výjevy
z dělnické stávky, roli
žen v hnutí i tehdejší
alternativní kulturu. Už
zítra dopoledne se usku-
teční slavnostní odhalení
malby. DAN HROMADA

Oceněné parkování v Letňanech. Brzy bude všude

Značky řízené na dálku
otestují na Pražanech
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Digitálně zrestaurovaná ver-
ze slavného filmu Karla
Kachyni Kočár do Vídně bude
mít premiéru na listopado-
vém filmovém festivalu v Kar-
lových Varech. Pořadatelé po
zrušeném řádném termínu
55. ročníku festivalu, který se
měl konat v červenci, uspořá-
dají v listopadu čtyřdenní ne-
soutěžní přehlídku s pořado-
vým číslem 54 1/2. Programo-
vý ředitel festivalu Karel Och
včera řekl, že protagonisté
Kachyňova snímku Jaromír
Hanzlík i Iva Janžurová přislí-
bili účast na slavnostní pre-
miéře filmu.
V původním červencovém

termínu festivalu se letos
uskutečnila přehlídka Tady
Vary, která se konala v 96 čes-
kých kinech. Promítalo se
16 filmů, které vybral drama-
turgický tým MFF Karlovy
Vary.

Ročník s pořadovým čís-
lem 54 1/2 se uskuteční od
18. do 21. listopadu, promítat
se bude 25 snímků ve čtyřech
sálech. Program pořadatelé
oznámí 19. října, předprodej
začne 21. října, oproti běžné-

mu festivalu se do předprode-
je dostane velká část vstupe-
nek. Prezident festivalu Jiří
Bartoška uvedl, že kvůli pan-
demii pořadatelé ustoupili
od většiny doprovodného pro-
gramu a koncipují ho čistě

jen jako filmovou přehlídku.
„Kdyby stát v jeho průběhu
přistoupil k dalším opatře-
ním, jsme připraveni reago-
vat tak, abychom jim vyhově-
li; pokud by nastala situace,
že by kvůli vyhlášeným opat-

řením nebylo možné ročník
54 1/2 uskutečnit, jsme při-
praveni to respektovat,“ uve-
dl Bartoška. Doplnil, že festi-
val i v této podobě podpoří
všichni partneři, kteří ho
dlouhodobě podporují. ČTK

Seznam všech prodejen na www.albert.cz
Akce platí v prodejnách Albert hypermarket od 7. 10. do 13.10.2020
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

den
6 ks

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-47

9990
189,-

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-46

2690
49,90

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-37

2190
34,90

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-20

14390
180,-

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-43

8990
159,-

NEJLEVNĚJŠÍ
RODINNÝ NÁKUP
BEZ KOMPROMISU NA KVALITĚ

KAŽDÝ TÝDEN
ZA VÁS HLÍDÁME
NEJVÝHODNĚJŠÍ
ZBOŽÍ NA TRHU

NEPORAZITELNÉAKCE TÝDNE

Božkov Vodka
• 37,5%
• 0,5 l
• 1 l = 179,80 Kč

Pilsner Urquell 6pack
• světlý ležák
• 6× 0,5 l
• 0,5 l = 23,98 Kč
• 1 l = 47,97 Kč

Máslo
• 250 g
• 100 g = 8,76 Kč
• do vyprodání
zásob

Mandarinky volné
• 1 kg

Vepřová pečeně
bez kosti
– v celku
• chlazená
• 1 kg
• do vyprodání záson

inzerce

Krátce

Ministr financí

Česká národní banka plá-
nuje vydat v prvním po-
loletí 2022 pamětní ban-
kovku s portrétem prvo-
republikového ministra
financí Karla Engliše (na
snímku). Umělecký ná-
vrh vytvořila akademic-
ká malířka Eva Hašková.
Další pamětní bankovku
chystá ČNB vydat roce
2026, tentokrát s por-
trétem guvernéra tehdy
nově vzniklé Národní
banky Československé
Viléma Pospíšila. ČTK

Zájem je veliký
Počet kandidátů, kteří se
chtějí na listopadovém
sjezdu KSČM ucházet
o předsednické křeslo,
se rozrůstá. Svou kandi-
daturu potvrdilo již
jedenáct členů. MET

Nedostatkové zboží

50
Ministerstvo zdravotnictví
dostalo darem padesát plic-
ních ventilátorů vyvinutých
na Fakultě biomedicínského
inženýrství ČVUT. Od
společnosti PPF je včera
převzal ministr Roman
Prymula. Ventilátory zamíří
do šesti fakultních nemocnic.

Vary budou. Festival má půltý ročník
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Celkové tempo růstu nákazy
covidem-19 v Česku značně
zrychluje.

● Kapacity zdravotnictví je
podle Prymuly třeba posílit.
V pondělí se proto bude vláda
zabývat jeho návrhem na
povolání mediků na pomoc
nemocnicím v rámci
nouzového stavu.

● Premiér Andrej Babiš dnes
uspořádá videokonferenci
s předsedy sněmovních stran
o situaci kolem koronaviru.
Předseda lidovců Marian
Jurečka dodal, že o jednání
požádal předsedu vlády před
měsícem. Opozice kritizuje
vládu za špatnou komunikaci
přijímaných opatření. Na jaře
při první vlně epidemie je
Babiš několikrát se zástupci
stran probíral.

● Skupina senátorů se
rozhodla napadnout
u Ústavního soudu zákaz
zpěvu a omezení počtu
účastníků bohoslužeb na sto
osob. Opatření od pondělka
zavedla vláda s cílem zmírnit
šíření koronaviru. Právník
a europoslanec STAN
Stanislav Polčák, který

senátory zastupuje, uvedl, že
stížnost bude odeslána ještě
tento týden.

● Ministryně práce a sociálních
věcí Jana Maláčová je zhruba
po měsíci opět v preventivní
domácí izolaci. Přišla totiž
do kontaktu s člověkem
pozitivním na koronavirus.
Karanténa jí nařízena nebyla.

HLEDÁTE POHŘEBNÍ SLUŽBU,
U KTERÉ JE NA PRVNÍMMÍSTĚ PÉČE

O ZESNULÉHO A DŮSTOJNÉ ROZLOUČENÍ?

ZAJIŠŤUJEME PŘEDPLACENÝ POHŘEB
Volejte zdarma 800 100 359

Pobočky:
Praha 2 - Nové Město, Kateřinská 1526/7
Praha 3 - Vinohrady, U Vinohradské nemocnice 9
Praha 4 - Krč, Pod Višňovkou 1661/31 budova A1
Praha 5 - Smíchov, Na Bělidle 27
Praha 8 - Bulovka, Budínova 10
Praha 9 - Čakovice, Krystalová 7
Brandýs nad Labem - Stará Boleslav, U Hřbitova 634/4
Neratovice - Mládežnická 146

krematorium.cz30
let

zku
šen

ost
í

Dub. Z peněz
za borovici
V Náměšti nad Oslavou
včera odborníci opět ošetři-
li Žižkův dub starý možná
přes 900 let. Peníze na to
tentokrát v anketě Strom
roku vyhrála Chudobínská
borovice. Její přihlašovate-
lé postoupili poukaz v hod-
notě 30 tisíc korun dubu,
který v republikovém kole
skončil druhý. 2x ČTK

inzerce

„Opatření proti ší-
ření epidemie jsou
nutná,“ prohlásil
ministr vnitra Jan
Hamáček.

Ministr zdravotnictví Roman
Prymula včera oznámil, že
Česko čekají zásadnější opat-
ření proti šíření covidu-19. Tý-
kat se po 14 dnů budou hlav-
ně volnočasových aktivit.
Ministr zdravotnictví ozna-

čil úterní rekordní nárůst
o 4457 nových případů za ne-
příliš příznivý. „Jsme v situa-
ci poměrně intenzivního růs-
tu. Proto je zřejmé, že musí-
me v pátek přijmout opatře-
ní, která budou už zásadnější-
ho rázu. Musí vést k tomu,
abychom křivku oploštili,
protože při takovýchto nárůs-
tech bychom v horizontu tří
týdnů ohrožovali kapacitu na-

šeho zdravotnického systé-
mu,“ uvedl. Prymula pro
ČT24 upřesnil, že lidé mohou
očekávat tvrdá opatření na
14 dnů, pak budou dva týdny
rozvolňována.
Nový balíček opatření, kte-

rý představí v pátek, je podle
Prymuly z 95 procent hotov.
Ministerstvo ho projednává
se členy vlády, dotčenýmimi-
nistry a Prymula předpoklá-

dá, že dnes bude balíček opat-
ření projednávat i s opozicí.
Opatření se podle něj do-
tknou volnočasových aktivit,
nikoli ekonomiky. Podrobně-
ji omezení nespecifikoval. Na-
značil však, že se mohou tý-
kat počtu lidí, kteří semohou
setkávat.
V regionech, které jsou

nyní na semaforu červené,
jsou opatření tvrdší a lidémo-
hou čekat zpřísnění. Kromě
Prahy je na semaforu červené
ještě Uherskohradišťsko. Ploš-
ná karanténa ale podle Pry-
muly nehrozí.
To potvrdil na tiskové kon-

ferenci po jednání Ústřední-
ho krizového štábu také Jan
Hamáček. Vicepremiér a mi-
nistr vnitra si myslí, že zpřís-
něná opatření jsou namístě.
„Kdyby vláda nepřikročila
v pátek ke zpřísnění hygienic-
kých opatření, hrozilo by
koncem října zahlcení zdra-
votnických kapacit v Česku,“
uvedl. MET a ČTK

Předseda Úřadu pro ochranu
hospodářské soutěže (ÚOHS)
Petr Rafaj předal prezidentu
Miloši Zemanovi rezignaci na
svou funkci. Z čela úřadu od-
stoupí k 1. prosinci. Rafajovo

odvolání prezidentovi navr-
hovala vládní koalice. Šéf
ÚOHS čelil kritice například
kvůli tomu, jak jeho úřad po-
stupoval v tendru na nový
mýtný systém. ČTK

Vláda projedná povolání mediků do nemocnic

Citát

Žádné lockdowny
Prahy ani jiných měst
nebudou.
ROMAN PRYMULA
MINISTR ZDRAVOTNICTVÍ

Podnikatel Saman El-Talaba-
ni obžalovaný v takzvané kau-
ze Stoka včera u Krajského
soudu v Brně uvedl, že peníze
z úplatků přebíral i v igelitce.
Podnikatel Petr Kalášek mu
peníze z úplatků předával
u sebe v bytě, jednou i v autě.

Například 1,5 milionu dostal
v igelitové tašce. „Když je to
v pětitisícovkách, tak tam
toho dáte hodně,“ řekl El-Ta-
labani. Ten pokračoval ve své
výpovědi z úterý, kdy rozkrý-
val fungování skupiny, která
údajně ovlivňovala zakázky

části Brno-střed. El-Talabani
je klíčový svědek obžaloby
jako spolupracující obvině-
ný. Vypovídal i obžalovaný
podnikatel Ivan Trunečka,
vinu popřel. Hlavní líčení
bude pokračovat 2. listopadu
dalším dokazováním. ČTK

ÚOHS. Rafaj rezignoval
na předsednickou židli

Covidové číslo dne

4457
V úterý v Česku přibylo re-
kordních 4457 nakažených
koronavirem, předchozí
maximum z pátku tak padlo
skoro o 700 případů. V pře-
počtu na obyvatele je Česko
nyní nejhorší z celé Evrop-
ské unie. Lidí aktuálně trpí-
cích covidem-19 je 40 440.
Většina nemocných má leh-
ký průběh. Za celou dobu
epidemie v ČR bylo potvrze-
no celkem 92 643 případů.
Z nemoci se vyléčilo 50 600
lidí, 823 jich zemřelo.

Údaje jsou platné v době
uzávěrky tohoto vydání.

Prymula proti
covidu přitvrdí

Stoka. Peníze bral v igelitce
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Kapela Sto zvířat
slaví 30 let, vydává
nové album plné
svižného stylu ska.
Hudbu ke dvěma
písním napsal
bývalý člen Petr
Ostrouchov.

Advokát, autor hudby pro fil-
mové orchestry a také bývalý
člen skupiny Sto zvířat, kde
třináct let zpíval a hrál na ky-
taru. Zatím naposledy se vý-
razně zapsal jako tvůrce oce-
ňovaného alba Vladimíra Mi-
šíka, nyní napsal hudbu pro
dvě písně z dvanácti na
novém stozvířecím albu. Des-
ka vychází tento víkend pod
názvem 30 let testováno na
lidech.

Co vás napadne, když se
dnes řekne Sto zvířat?
Třináct let mého života,

kluby, dodávky, benzinové
pumpy, bagety. A taky nějaká
hudba.

Z kapely jste odešel
v roce 2006 po dlouhých

třinácti letech. Jaké byly
tyto muzikantské roky?
Připadá mi to teď jako záži-

tek z jiného života. Dostal
jsem se díky kapele do světa
hudby jiné, než která mě
předtím zajímala, a dost jsem
se toho na té cestě naučil.
Vždyť jsem byl původně liduš-
kou vyškolený klasik, zájmo-
vě spíše folkáč. Neměl jsem
ani elektrickou kytaru, ani
jsem na ni nikdy předtím ne-
hrál.

Jak vzpomínáte na asi nej-
známější zvířecí skladbu
Nikdy nic nebylo?
Vznikla jako většina mých

písní pro Sto zvířat v Ma-
lostranské besedě po něja-
kém koncertě, když ostatní
už popíjeli na baru. Nalákal
mě osamělý klavír na besed-
ním pódiu, býval přikrytý ta-
kovým černým sametem, kte-
rý jsem po koncertech moc
rád odkrývával. Hudba pocho-
pitelně vznikla na hotový
text od Tomáše Belka.

Ten píše pro kapelu všech-
ny texty už třicet let.
Setkání s Tomášem pro mě

bylo klíčové. I v postzvířecím
období napsal dost písní,
a díky němu také znám jeho

syna Matěje – od jeho dvou
let. S tím hraju a natáčím
v současnosti.

SMatějem Belkem oba
hrajete na loňském oceňo-
vaném albu Vladimíra Mi-
šíka. Jak jste se vyklubal
zase u Sto zvířat?
My jsme s frontmanem ka-

pely Honzou Kalinou v let-
mém kontaktu celou dobu.
O spolupráci jsme se už dříve
bavili a teprve letos se zhmot-
nila. Dostal jsem od Tomáše
dva skvělé texty Praha a Čtve-
ro ročních období, se kterými
jsem si moc rád po letech po-
hrál ve zvířecím stylu.

Jak se liší váš styl práce,
když skládáte hudbu pro
Vladimíra Mišíka a když
pro Sto zvířat?
Písně píšu vždycky na tělo

konkrétnímu interpretovi,
takže ta práce je úplně jiná.
Společné je ale to, že zhudeb-
ňuji hotové texty či básně.
Málokdy jsem schopen
a ochoten napsat píseň bez
textu, jen jako melodii, kte-
rou pak někdo otextuje. Po-
třebuju zadání, téma, o čem
píseň je.

Svými melodiemi jste do-
provodil i filmy, jako jsou
Želary nebo Občanský prů-
kaz. Prý jste ale kytarista
samouk. Jaké byly vaše za-
čátky?
Ten samouk se mylně vy-

skytl v nějakém webovém
profilu, bůhvíjak, a tak se to
se mnou táhne. Kytaru jsem
studoval v lidušce, dnes by se
řeklo na zušce, zabralo to asi
deset let. Nějaký solidní zá-
klad tedy mám. Samouka mi
někdo přišil ve skladatel-
ském slova smyslu, když se
ukázalo, že strašně rád píšu
filmovou hudbu pro orches-
tr, aniž jsem to kdy studoval.
Tahle drzost zkoušet nové
a nevystudované věci mě na-
štěstí neopouští.

Jak jste se tedy dostal ke
skládání filmové hudby?
První film jsem dělal asi

ve dvaceti a byl to amatér-
ský film vytvořený v partě
kamarádů z gymplu. Já jedi-
ný jsem z této party na něco
hrál, a tak mi byla přidělena
hudba. Pak jsem zhudebnil
diplomovou práci mé sestře-
nice, která studovala animo-
vaný film. Tenhle krátký
film se pak dostal k profesio-
nálům a já jsem dostal první
opravdové nabídky.

Čeho si ze své tvorby
nejvíc vážíte?
Hned jeden z prvních fil-

mů, Želary, patří k těm, na
které rád vzpomínám. Také
Zapomenuté transporty, sé-
rie neuvěřitelných dokumen-
tů Lukáše Přibyla. A cokoli
s Viktorem Taušem, Klauni,
Modré stíny, Vodník, Zrádci,
Amerikánka... Zahradnictví
s Honzou Hřebejkem. Polský
film Bliscy, který už rok leží
hotový a čeká na premiéru. Je
toho dost, myslím, že ne-
mám v portfoliu nic, na co
bych nerad vzpomínal, v tom
jsemměl dosud štěstí.

Co plánujete dál?
Dokončuju právě album

Řeka s LenkouDusilovou, kte-
ré vyjde počátkem listopadu.
Rozděláno mám několik dal-
ších alb, zhruba šest jich plá-
nuju na příští rok. A taky ně-
jaké filmy. JAN DAVID

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

MARKÉTA
HRUBEŠOVÁ
„Vaření je nejhezčí způsob,
jak vyjádřit lásku mým bližním.“

UŽ ZÍTRA

Producent a muzikant Petr Ostrouchov MAFRA – TOMÁŠ KRIST

Sto zvířat

Nová deska české ska legen-
dy se jmenuje 30 let testová-
no na lidech.

● Je dvanáctým albem kapely,
obsahuje dvanáct písní
a vychází tuto sobotu.Petr
Ostrouchov, povoláním
advokát se specializací na
autorské právo, složil hudbu
k songům Praha a Čtvero
ročních období.

● Křest alba je kvůli koronavi-
rovým opatřením přesunut
na 23. listopadu do Paláce
Akropolis.

● Skupina Sto zvířat dosud
odehrála více než 2300 kon-
certů u nás, v USA, v Němec-
ku, ve Francii, Švýcarsku,
Belgii a Lucembursku.

inzerce

„S Prahou jsem si rád
pohrál ve zvířecím stylu“
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Pečiva se v jarní
části epidemie pro-
dalo méně. Tradič-
ní chléb byl i tak na
prvnímmístě.

Ještě v padesátých letech tvo-
řil náš jídelníček hlavně žit-
ný chléb. V současnosti pře-
vládá ten pšeničný a v něm
vládne Šumava. „Tvoří 56 pro-
cent v chlebovém sortimen-
tu,“ říká Jiří Balabán, předse-
da představenstva Svazu pe-
kařů a cukrářů. Potvrzuje
však, že stále stoupá podíl
„zdravých“ chlebů, hlavně
toho žitného a celozrnného.
Pekaři i obchodníci se letos

museli potýkat se změněný-
mi podmínkami a požadavky
nakupujících. „Prodalo se
méně pečiva, hlavně toho ne-
baleného, lidé častěji sáhli po

balených produktech,“ ko-
mentuje zkušenosti z první
vlny koronaviru Patrik Dojči-
novič, generální ředitel Tesco
Česká republika. Trvalo prý
delší dobu, než se lidé pře-
svědčili, že nebalený chléb či
housky nejsou zdrojem náka-
zy. Každopádně výrobci za-

znamenali větší poptávku po
chlebech s menší gramáží.
Nižší prodeje ovlivnil i fakt,
že se víc chleba upeklo
i doma.
V Česku je kolem 700 vel-

kých, středních a malých pe-
káren. Vlastní pekárny mají
také řetězce. PAVEL HRABICA

„Jsem rád, že soutěž ukázala,
že i velký pekař umí upéct
dobrý chleba,“ komentoval
vítězství v kategorii Chléb
bez hranic v rámci Chleba
roku 2020 Jaroslav Kurčík, ge-
nerální ředitel Penamu.

Jedno je dobrý chléb
upéct, druhé o tom pře-
svědčit zákazníka, ne?
Lidé si myslí, že chléb děla-

jí stroje. Ale jsou to lidé, kteří
připraví těsto, vymyslí recep-
tury, chleba správně složí,
jak se říká. Až na konci je
stroj. Pomůže třeba udržet
technologickou kvalitu.

Jak složité je neustále
vymýšlet nové druhy
chlebů?
Roste skupina lidí, která

právě novinky vyžaduje a hle-
dá. Ti lidé jsou ochotní si při-
platit. Že nesní pět krajíčků,
ale jen dva a žijí s pocitem, že
to jejich tělu prospěje. Pro ta-
kovou skupinu vymýšlíme
novinky. Je to spojené i s kup-
ní silou obyvatel. Protože tře-
ba takzvaný večerní chléb,
který si lidé nedají k snídani
nebo ke svačině, ale večer, sa-
mostatně nebo jako přílohu,
tam se kilogramová maloob-
chodní cena pohybuje kolem

stokoruny. Na rozdíl od běž-
né Šumavy, která stojí zhru-
ba kolem třiceti korun.

Co říkáte na domácí peče-
ní chleba? Jako konkuren-
ci to asi nevnímáte.
Nemůžete to nikomu zaká-

zat. Když si to chce někdo vy-
zkoušet, proč ne. Při vší úctě
ke všem, kteří pečou doma,
nikdy nemohou upéct chle-
ba, který vzniká ve velké prů-
myslové nebo řemeslné pe-
kárně. Lidé tammají všechny
procesy už zažité a vyzkouše-
né, doma je to pořád „samo-
domo“. PH

Domácí
pekárenství
V rodinách se podle odha-
du Svazu pekařů a cukrářů
ročně upeče jedno až dvě
procenta veškeré výroby
chleba v Česku. To je od
2,75 do 5,5 tuny chleba. Ko-
ronavirová éra trend výraz-
ně posílila. Roste i nabídka
domácího kvásku na nej-
různějších „kváskových ma-
pách“. Jen v Praze nabízejí
kvásek zdarma či výměnou
za jinou domácí potravinu
stovky „pekařů“. METRO

Čtvrtstoletá soutěž

Hodnocení Chléb roku
pořádají pekaři a cukráři již
pětadvacet let, letos se konal
26. ročník.

● V pěti kategoriích vytvořili
pekaři 84 bochníků.
Hodnocení bylo anonymní.

● Vítězné chleby roku 2020
upekly pekárny z Choustní-
kova Hradiště, Prahy, Ostra-
vy-Martinova a z Brandýsa
nad Labem.

Oblíbená potravina

275
Ročně vyprodukují české pe-
kárny, hypermarkety i domác-
nosti asi 275 tisíc tun chleba.

27
Jeden obyvatel Česka sní
ročně téměř 27 kilo chleba.
Za chléb utratí domácnosti
třetinů výdajů za pečivo.

nebo

99,90

CENABEZPENNYKARTY

9,80
14,90 34%

CENABEZPENNYKARTY

7,80
12,90 39%

CENABEZPENNYKARTY

21,80
34,90 37%

89,90
159,90� 43%

23,90
29,90� 20%

KUŘECÍ PRSNÍ ŘÍZKY
chlazené
cena za 1 kg

ŘEPKOVÝ
OLEJ PENNY
1 l

BOŽKOV
Tradiční 35 % alk.
0,5 l
1 l 179,80 Kč
v nabídce také Mandlový
a Kávový 0,5 l za 119,90 Kč

CUKR
KRYSTAL
1 kg

osoba/den
ks20M

A
X
.

OPLATKA MILA
50 g | 100 g 25,80 Kč

MÁSLO
250 g
100 g 13,96 Kč

vybrané druhy,
ilustrační foto

ilustrační foto

ODČTVRTKADOSTŘEDY
8.10. –14. 10. 2020

Více informací v našem letáku

Výhodné
nákupy

s PENNY kartou

Chyby v tisku vyhrazeny.Mohoubýt použity ilustrační fotografie. Vyhrazujeme si právo
změn. Množství zboží je omezené. *Takto označené produkty nenáleží do stálého
sortimentu, mohou být dodány na prodejny v menšímmnožství, proto nabídka na
toto zboží platí pouzeprvní denuvedenéhoobdobí akce.Další podmínky nabídky na
www.penny.cz.

Covid pozměnil
chlebové zvyky

Velkopekař. „Vždy budeme
lepší než ti, co pečou doma“
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Slaví prací
Americký herec, produ-
cent a scenárista Matt Da-
mon slaví dnes padesáti-
ny. Nyní v Irsku natáčí
film The Last Duel v režii
Ridleyho Scotta. Damon
je známý ze snímku Dan-
nyho parťáci, ale i coby
Jason Bourne ze série ak-
čních filmů. Za snímek
Dobrý Will Hunting zís-
kal Oscara jako spoluau-
tor scénáře, za Marťana
obdržel Zlatý glóbus. MET

Poslanci Evropské-
ho parlamentu
schválili plán do
roku 2030.Mnoho
zemí má problém.

Ne o 55 procent, ale o 60 pro-
cent má Evropská unie snížit
do deseti let emise skleníko-
vých plynů oproti úrovním
roku 1990. V těsném hlasová-
ní o pozměňovacích návrzích
k takzvanému klimatickému
zákonu se přiklonila většina
europoslanců k variantě, kte-
rá jde v emisních limitech ješ-
tě dále než zářijový plán Ev-
ropské komise.
Šedesátiprocentní variantu

podpořilo 352 poslanců včet-
ně většiny členů početně sil-
ných skupin socialistů, liberá-
lů a zelených. Proti bylo 326
zákonodárců, mezi nimi až
na trio pirátských poslanců

všichni Češi v Evropskémpar-
lamentu. Kritici návrhu vyčí-
tali, že podle nich příliš velké
klimatické ambice mohou
ohrozit fungování části prů-
myslu, když na něj dopadají
koronavirová omezení.
Signatáři zmíněného pak-

tu chtějí omezit růst průměr-
né globální teploty pod úro-
veň 1,5 stupně od doby před

průmyslovou revolucí. Ke spl-
nění tohoto cílemá EU pomo-
ci klimatická norma, jejíž
součástí jsou i limity k roku
2030. Nařízení má stanovit
podmínky pro to, aby Unie
byla v polovině století klima-
ticky neutrální. Tedy aby ne-
produkovala žádné emise
skleníkových plynů nebo aby
takové emise vyvážila napří-
klad výsadbou stromů.
O celém textu poslanci hla-

sovali včera. Kvůli karantén-
ním omezením však většina
zákonodárců hlasuje na dál-
ku, a parlament proto zveřej-
ní výsledky až dnes. Pokud
text schválí, začne o něm EP
jednat se členskými státy.
Zvláště některé země sever-

ní a západní Evropy již daly
najevo, že podporují hodnoty
navržené Komisí. Vlády ně-
kterých zemí východního kří-
dla EU včetně Česka či Polska
ale považují i 55procentní cíl
za nereálný vzhledemk dopa-
dům na ekonomiku. ČTK

Citát

Je to signál, že parla-
ment vnímá deset let
jako klíčových pro do-
sažení závazku z klima-
tické dohody v Paříži.
JYTTE GUTELANDOVÁ, POSLANKYNĚ EP

Nobelovku za chemii získaly ženy
Nobelovu cenu za chemii letos získaly Američanka Jennifer Doudnaová
(na snímku z roku 2016 vlevo) a Francouzka Emmanuelle Charpentierová
za rozvinutí metody úprav genetické informace. Obě se podílely na vývo-
ji takzvaných molekulárních nůžek CRISPR-Cas9, s jejichž pomocí mohou
vědci s vysokou přesností změnit DNA zvířat, rostlin a mikroorganismů.
Tato technologie přispívá kupříkladu k novým léčbám rakoviny. AP

Ponožky, buřinku či kapesníky z osob-
ního vlastnictví rakouského císaře
Františka Josefa I. si mohou zájemci
koupit v dražbě, kterou pořádá 19. říj-
na vídeňský aukční dům Dorotheum.
Černé hedvábné ponožky velikosti

41 až 42 z osobního vlastnictví císaře
by se podle aukční síně mohly prodat
za 500 až 800 eur (13 500 až 21 600 ko-
run). Stejná vyvolávací cena je i u ka-

pesníků Františka Josefa I. Připlatit si
zájemci budou muset za císařovu bu-
řinku (3000 až 6000 eur, tedy 81 300
až 162 600 korun). Kromě předmětů
z vlastnictví předposledního rakous-
kého císaře a českého krále, který vlá-
dl v letech 1848 až 1916, bude k dostá-
ní i řada kusů nádobí, cigaretových
špiček, dopisů či obrazů, včetně por-
trétů císařovy manželky Sisi. ČTK

Snížení emisí má
být výraznější

Krátce

Širší les od Bučiny
Národní park Bavorský
les na německé straně
Šumavy se k nynějšímu
50. výročí založení dočká
rozšíření o 630 hektarů.
Nové území leží severo-
východně od obce Mauth
na pomezí s Českem,
a to v délce hranice od
Bučiny po Knížecí Pláně.

Nouzový stav dál
Italský parlament schvá-
lil návrh kabinetu premi-
éra Giuseppeho Conteho
o prodloužení nouzové-
ho stavu. Nově potrvá do
31. ledna příštího roku.

Brusel zavírá bary
Kvůli šíření koronaviru
se dnes v Bruselu a při-
lehlých obcích zavřou
na měsíc všechny kavár-
ny a bary. Restaurace
mohou zůstat otevřené.
V uplynulých sedmi
dnech Belgie hlásila
v průměru 2500 potvrze-
ných případů nákazy ko-
ronavirem denně. ČTK

PROFIMEDIA.CZ

inzerce

Dražba. Cennosti císaře
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„Vypadl ti implantát,
ale naštěstí jsem ho

chytil!“

MAREK BLÍMA KRÁČMAR
Facebook

3 – LEN, TÝN

4 – APAČ,
FOŘT, KOUŘ

5 – OLYMP,
REŽNÁ,
ŘÁDEK, ŽALUD

6 – KVÁSEK,
PUŠKAŘ, RYTMUS,
SASKIA

7 – ADRESÁŘ

10 – ATENTÁTNÍK,
VZRUŠENOST

Doplňte do obrazce všechna slova.
Tajenka je v označených políčkách.

1 2 3 4 5

Počasí
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ŠimonMerta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.00 To je vražda, napsala III
16.45 Všechno, co mám ráda
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Vyprávěj
21.05 Gejzír
21.35 Máte slovo sM. Jílkovou
22.29 Výsledky losování

Šťastných 10
22.35 Zpátky se Sobotou
23.30 Tančírna na hlavní třídě

‘56 (1/3)
01.00 AZ-kvíz
01.30 Toulavá kamera
02.15 Dobré ráno

16.25 Sto divů světa (7/13)
17.20 Do světa se Celine

Cousteau: Patagonie –
moře ledu

18.15 Na cestě po severo-
vietnamském pobřeží

18.45 Večerníček
18.55 Dobrodružství vědy

a techniky
19.30 Utajená řeč peněz (4/13)
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Trhlina
22.00 7 dní hříchů
23.45 Queer: Stručná historie

třetího pohlaví
00.15 V propojení na planetě

Zemi
01.40 V pasti II (1/10)

15.55 Castle na zabití II (13)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (3909)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (981)
21.40 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (982)
23.05 Život ve hvězdách
23.40 Castle na zabití II (13)
00.35 Odložené případy VI (16)
01.30 Odložené případy VI (17)
02.25 Co na to Češi
03.05 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (801)

16.25 Policie v akci
17.25 Krimi zprávy
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Sport
19.55 SHOWTIME
20.15 Slunečná (49)

Jehla v kupce sena. Seriál (ČR,
2020)

21.45 Vinaři II (12)
Mnich. Komediální seriál (ČR,
2015)

23.10 Ano, šéfe!
00.15 Policie v akci
01.10 Námořní vyšetřovací

služba VII (20)
02.10 Walker, Texas Ranger II

(22)
03.10 Jake a Tlusťoch III (10)

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
15.00 Óčko Chart
17.00 Óčko hity
18.00 Top 5
18.20 Óčko hity

Klipy nonstop
19.00 Moje desítka

Top 10 klipů podle diváka Óčka
19.50 Óčko hity

Klipy nonstop
21.00 CZ & SK

České a slovenské klipy nebo
živá vystoupení

22.00 Óčko Black
To nejlepší z rapu a rnb

23.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: -2,1 °C (1784) 24,1 °C (2009) Bio:

DNES ZÍTRA SOBOTA NEDĚLE

14/18 °C 15/19 °C 13/17 °C 8/12 °C

Sudoku

a Olomouc • Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuci zajišťuje PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2020 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití
a šíření částí nebo celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

TV tipy



Ze střešovické vozovny a zastávky
Planetárium Praha vyjíždějí o víkendech
a svátcích historické soupravy tramvají
na svou pravidelnou trať centrem města.

Více informací naleznete na:
www.dpp.cz/linka41

Historická
linka č. 41

Muzeum MHD
Přijďte se podívat,

jak se cestovalo v Praze
od 19. století!

Muzeum je otevřeno
o sobotách, nedělích a svátcích

do 29. listopadu 2020

Patočkova 4, Praha 6 – Střešovice
www.dpp.cz/muzeum

Linka je v provozu
do 29. listopadu 2020
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Řešení sudoku

Soňa Fišarová
Od března snad
neustále. Už jsem

jak žába.
MÝDLO

ZLATO A VELKÉ
TVARY
Ještě jednou bych se ráda vrátila k Bogotě, hlavnímuměstu
Kolumbie. Toto město nabízí k vidění spoustu zajímavých
věcí a jednou z nich jsou nesporně i muzea. Asi nejznámější
je Muzeum zlata (Museo del Oro), které se nachází v historic-
kém centru a v kterémmůžete nalézt více než 34 tisíc objek-
tů ze zlata pocházejících z předkolumbovského období. I pro-
to je to muzeum s největší sbírkou zlata z tohoto období na
světě. Jak jistě víte, slavné El Dorado bylo bájné město, v pře-
kladu znamená (překvapivě) zlatý/pozlacený, a to proto, že se

v něm nacházely zlaté
doly. Město, i když nikdy
nebylo objeveno, se prý
nacházelo právě na území
dnešní Bogoty. Dokonce
i místní letiště má dodnes
název „Aeropuerto Inter-
nacional El Dorado“, Ko-
lumbijci se tak nechtějí

zašlé slávy a bohatství vzdát a Muzeum zlata vámměsto
aspoň trochu připomene. Dalšímmuzeem, které stojí za ná-
vštěvu, hlavně pokudmáte rádi kypré tvary, humor a ironii,
je Museo Botero. Fernando Botero je dosud žijící kolumbijský
malíř a sochař, jehož tvorba se vyznačuje předimenzovanými
postavami, a to po všech směrech. Jen si ho zkuste vygooglit
a uvidíte sami. Známým obrazem je jeho verze Mona Lisy, ale
určitě vás zaujmou i jeho sochy, které se nacházejí po celém
světě. Nejvíce jich najdete v Boterově rodnémměstě, kolum-
bijskémMedellínu (slavné město i díky kartelu Pabla Escoba-
ra), ale sochy mají své místo i v Chile, Španělsku, Izraeli, USA
nebo v Singapuru. Tak teď už jen se tammoct vydat!

Jaroslav Ociepka
Ani málo, ani moc.
Žádná i přehnaná
hygiena škodí.

Jan Tesař
Nad naší

vládou si je myji
neustále.

Jak často si myjete ruce?

Anketa

Souhlasím
Reaguji na článek s titul-
kem „Vítěz by měl brát
vše...“. Jsem téhož názoru
– když vyhraje ve volbách
nějaká strana, měla by
mít nárok vybrat si do ko-
alice některou další stra-
nu. Postavené na hlavu mi
přijde, že ostatní, co nevy-
hráli, se spojí třeba s čer-
tem a vytvoří si koalici
a vítěze vyšachují. Tady je
v pravidlech něco špatně.
Ve sportu rovněž – když
někdo vyhraje, nestane
se, že ti z druhého a třetí-
ho místa mu pohár oseka-
jí a rozdělí se mezi sebou.

JARMILA KAUSOVÁ

Zrušené schůzky
S nelibostí jsem se dozvě-
děl, že kvůli covidu byly
zrušeny středeční schůz-
ky filatelistů ve Strašni-
cích. Nevím proč, boho-
služby se mohou konat do
100 osob, věřící jen nesmí
zpívat. Do klubu nás tolik
nechodí, nikdy jsme ne-
zpívali, ale přitom stále
věříme, že na známkách
zbohatneme.

OTAKAR JANATA, VESTEC

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

Fotograf@peter.cech.photography dělá prostě parádní snímky
Prahy. Pravidelně se zúčastňuje našich fotosoutěží a do rubriky
@mojemetro se už po několikáté dostal díky Instagramu
a hashtagu #mojemetro. Jste také fotograf a chcete být vidět?
Tagujte #denikmetro!

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

TROTAMUNDOS
VĚČNÁ CESTOVATELKA
A STUDENTKA POSEDLÁ LA KULTUROU

Citát

Kolumbijci se
nechtějí zašlé
slávy a bohatství
vzdát.
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Budějovický Budvar byl zalo-
žen roku 1895 a 7. října téhož
roku uvařil první várku piva.
K příležitosti svého 125. výro-
čí uvařil pivovar exkluzivní
várku piva Budvar RESERVE.
125 lahví ručně naplnili, očís-
lovali a podepsali vrchní slá-
dek Adam Brož a ředitel pivo-
varu Petr Dvořák.

Touto mimořádnou edicí
zároveň pivovar odhaluje
nový název a vizuální podo-

bu svého nejsilnějšího piva,
dnes prodávaného pod ná-
zvem Bud B:Strong, který se
do obchodů, restaurací
a barů dostane až v příštím
roce.
Budvar RESERVE zraje ně-

kolik měsíců v pivovarských
sklepích. Síla piva doprováze-
ná obsahem alkoholu 7,5 %
dává ideálně vyniknout jeho
vyvážené, lahodné a hebké
chuti.

Sládek Adam Brož ručně naplnil limitovanou edici. BUDVAR

Řadu lidí v produk-
tivním věku trápí kýla
– vyklenutí břišní stě-
ny. Nejčastěji se nachází
v tříslech a pupku, může
bolet při zátěži a hlavně
hrozí závažnou kompli-
kací – uskřinutím. Dalším
rozšířeným onemocně-
ním jsou žlučníkové ka-
meny, méně často se vy-
skytuje chronický zánět
slepého střeva.

Jediným správným
způsobem léčby všech
těchto obtíží je operace.
Po standardní otevřené
operaci je nutná něko-
likadenní hospitalizace
a šestitýdenní rekonva-
lescence. Na našem pra-

covišti operujeme mo-
derními miniinvazivními
(minimálně zatěžujícími)
metodami, které umož-
ňují návrat k administra-
tivní práci v řádu několi-

ka dní a k plné zátěži do
3 týdnů. Při využití takto
provedené operace nepře-
sáhne hospitalizace 24
hodin.

Samozřejmostí na na-
šem oddělení jsou poko-
je s vlastním sociálním
zařízením a individuální
přístup personálu ke kaž-
dému pacientovi. Veškerá
péče je hrazena zdravot-
ními pojišťovnami – paci-
ent nedoplácí nic.

Trápí vás kýla, žlučník nebo chronický
zánět slepého střeva? Chcete problém
vyřešit a být rychle zpátky v práci?
Řešením je operace v režimu jednodenní
chirurgie.

Čas má cenu zlata – jednodenní chirurgie jej ušetří

K objednání na vstupní vyšetření je nutné se
objednat na tel. čísle 222 504 244, nebo je mož-
no poslat e-mail s telefonním kontaktem na
vysocany@jednodenni-chirurgie.cz.
Více informací o našem pracovišti najdete na
www.jednodenni-chirurgie.cz.

Prague Mustangs čeká v posledním kole Paddock ligy
cesta do Ústí nad Labem

Soutěžte na ČT sport v magazínu TOUCHDOWN
o ceny a certifikát v hodnotě 10 000 Kč od KITTFORT!

7. díl Touchdownu se soutěžní otáz
KITTFORT!
koutázkou

pátek 9.10. od 13:40
na ČT sport350 g

bílý 87%

vnitřní
malířřířskýýký
nátěr

vysoká bělost
otěruvzdorný
velmi dobře kryje
pro tónování sytých odstínů finální malířský nátěr nebo tónovací barva

ve 20 základních odstínech

Colorline® 2v1 malířřířská
a tónovací barva

K dostání
u partnera:

a u každého
dobrého prodejce

Také na eshopu:
www.e-barvy.com

Prague Mustangs vyv razí na
hřiště semifif nalistyt , Ústí nad
Labem Blades. Pro pražskýk týt mý
to nutně nemusí znamenat po-
slední zápas v letošní sezoně.
Domácí zápas proti Pilsen Pat-
riots byl totiž kvk ův li koronaviv rur
odložen a o osudu tohoto zá-
pasu ještě nebylo rozhodnuto.

Mustangs mají za sebou duel
proti druhému letošnímu
nováčkovi Paddock ligyg , Pře-
rovuv Mammoths. AnA i v duelu
nováčků nedokázal pražský
týt mý držet krok a podlehl 7:42.
Vypy lnily se tak předsezonní
předpoklady. Mustangs nahra-
dili v Paddock lize Pragug e Lions

necelý měsíc před začátkem
ligyg a neočekávalo se, že budou
držet v konkuk renci zkuk šených
týt mý ů z nejvyv šší ligyg krok.

V posledním 8. kole základní
části čeká na Mustangs Ústí nad
Labem Blades. Prvr nv í vzájemný
zápas ovládli Blades 42:6. V od-
vetě bude záležet, jak moc bu-
dou Blades šetřit své hlavní
oporyr na blížící se semifif nále.
Blades mají drur hé postupové
místo jisté a v zápase s Mus-
tangs nebudou mít o co hrát.

Šlágrem závěrečného kola
Paddock ligyg bude duel Brna
Sígrs s Ostravou Steelers. Oba
týt mý y mají zajištěný postup do
semifif nále, ale ve hře je stále
vítězstvt í ve skupině Východ.
Blíže k němu mají Sígrs, kteří
mají k dobrur výv hrur z prvr nv ího
vzájemného utkání. Tento zá-
pas rozhodne o o tom, kdo se

utká s ústeckýk mý i Blades a již
jistýt mý vív tězem skuk piny Západ,
Vysočinou Gladiators.

Dění na českých trávnících
amerického fotbalu můžete
sledovat v praviv delném maga-
zínu Touchdownw na ČT sport.
Sedmý díl je na programu v pá-
tek od 13:40.

Zápasy 8. kola Paddock ligyg
Ústí nad LabemBlades - PragueMustangs
Brno Sígrs - Ostrava Steelers
Vysočina Gladiators - Pilsen Patriots
PřerovMammoths - Brno Alligators

O víkendu je na programu poslední
kolo základní části Paddock ligy
amerického fotbalu.

Pivovar.
Slaví výročí



Na rejstříkových soudech
případů přibývá
Podle informací Městského
soudu v Praze lze aktuálně
za potenciálně rizikové po-
važovat cca 90 rejstříkových
návrhů na zápis změny sta-
tutárního orgánu či předsta-
venstva družstva a lze přepo-
kládat, že se počet bude dále
zvyšovat. Obdobné případy
hlásí i z některých dalších
velkých měst.
„Zástupci Městského soudu
v Praze informovali zástupce
Městského státního zastupitelství
v Praze o svých podezřeních. Byl
dán podnět státnímu zastupi-
telství ke vstupu do podezřelých
rejstříkových řízení a současně
státní zastupitelství předalo pod-
nět orgánům Policie ČR, které
podezření již začala aktivně pro-
šetřovat. Proběhla již též vzájem-
ná komunikace s některými kraj-
skými soudy,“ informuje Mgr.
Markéta Puci, tisková mluvčí
Městského soudu v Praze.

Co hrozí? Výběr účtu SVJ
nebo družstev, uzavření
půjčky či úvěru, pronájem
společných částí domu
Ačkoliv se může zdát, že je
pokus o převzetí rozhodova-
cích pravomocí SVJ jen obtíž-
ně proveditelný, podle slov
právníků je riziko a bezpro-
střední ohrožení provozu-
schopnosti SVJ velmi reálné.
Podstata podvodu spočívá
v podání návrhu na zápis no-
vého statutárního zástupce
SVJ nebo bytového družstva
na rejstříkový soud. Tyto
návrhy jsou zcela legitimní
a běžné pro situace, kdy jsou
shromážděním zvoleni noví
statutární zástupci, kteří
následně musí být, po schvá-
lení rejstříkovým soudem,
zapsáni ve veřejném rejstří-
ku. V těchto podvodných pří-
padech však žádost podává
účelově založená společnost.
„Údaje v dokládaných přílohách
jsou upraveny tak, aby z nich vy-
plývalo odvolání původního vý-
boru a volba nového statutárního
zástupce. Jediným cílem je snaha
o získání přístupu k finančním
prostředkům SVJ nebo družstva,

případně možnost uzavřít jmé-
nem SVJ úvěrovou smlouvu,“ po-
pisuje průběh podvodného
jednání Mgr. Jan Eisenreich,
vedoucí právník portálu svj-
pravnik.cz.

Vybírejte poštu, kontroluj-
te datové schránky
V tuto chvíli je prvním opat-
řením sledovat stav zápisu
ve veřejném rejstříku. Je dů-
ležité bezodkladně přebírat
poštu, zasílanou na adresu
SVJ, případně kontrolovat
datovou schránku. Dojde-li
SVJ, které nepodalo žádný
návrh, rozhodnutí soudu,
okamžitě se informujte, o co
se jedná.
„Tam, kde rozhodnutí dojde do
právní moci a je proveden zápis,
lze využít případně ustanovení
§ 101 zákona o veřejných rejst-
řících a podat „obranný“ návrh
proti zápisu. Jeho úspěšnost je
však sporná a bude odviset od
konkrétní situace každého pří-
padu. Proto je na místě vyhledat
pomoc advokáta,“ doporučuje
Mgr. Markéta Puci.

Jednejte bez časové prodle-
vy
Zkušenosti s novou situací
má Mgr. Vojtěch Opočen-
ský z Advokátní kanceláře
Ladislav Drha, na kterou
se poškozená SVJ obracejí:
„Jsme v kontaktu s rejstříkovým
soudem a z našich evidovaných
případů detailně známe jak pod-
statu vzniku problému, tak i cho-
vání soudu s administrativními
a právními postupy. Kromě oka-
mžité komunikace s rejstříkovým
soudem též souběžně podáváme
trestní oznámení na neznámého
pachatele, kde jako podezřelého
uvádíme jak právnickou osobu
navrhovatele, tak její jednatele
jako osoby fyzické. Cílem je za-
bránit zneužití statusu společen-
ství a navrácení pravomoci prá-
voplatnému výboru.“
Ačkoliv se zjištěné případy
zatím týkají výhradně SVJ,
stejně napadnutelná jsou
i bytová družstva.

Riziko za statutáry nově
ohlídá Alarm SVJ

Pokud je návrh na změnu
statutárního zástupce podán
bezchybně, nebyla dosud
prakticky žádnámožnost, jak
by se o změně mohlo SVJ do-
zvědět dříve než v rámci in-
formace rejstříkového soudu
o zápisu nového statutárního
zástupce. Sdružení českých,
moravských a slezských SVJ

proto na vzniklou situaci ob-
ratem reagovalo a v těchto
dnech spouští unikátní služ-
bu „Alarm SVJ“, která obdob-
ně jako u katastru, průběžně
hlídá a neprodleně upozor-
ňuje statutární zástupce na
jakákoliv podání a změny
v rámci rejstříkového sou-
du. Informace o nové službě

naleznete na stránkách
www.alarmsvj.cz.

Dominika Bučková

DOMOV
komerční příloha čtvrtek 8.října 2020

Krádeže osobní identity, jejichž cílem je osobní obo-
hacení, nejsou nic nového. Zcela nečekanou, a i pro
odborníky naprosto překvapivou skutečností je fakt,
že se tito zloději identit nově zaměřili na SVJ a byto-
vá družstva. Ačkoliv se to zdá hodně nepravděpodob-
né, jen v Praze jsou takto postiženy již desítky SVJ.
A následky mohou být skutečně závažné.

Zloději identity
nově cílí na SVJ.
O co se jedná a jaké
mohou být následky?

www.okolobytu.cz
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Pod kapotou je jen
dvoulitrový benzi-
nový čtyřválec, ale
Audi A7 společně
s elektromotorem
má 367 koní.

Modelová ofenziva německé
automobilky Audi zahrnuje
i hybridní modely dobíjené
ze zásuvky. Klasické spalova-
cí motory spojené se svými
elektrickými následovníky
mají od loňska SUV modely
Q7 a Q5, ale také limuzíny
A8 a menší A7. A právě po-
sledně jmenované áčko jsme
ve verzi Sportback s otevíra-
telným zadním oknem vy-
zkoušeli v týdenním testu.

Jak se s luxusním autem, kte-
ré dokáže na jedno nabití do-
jet až 40 kilometrů na elektři-
nu, žije v běžném provozu?
Překvapivě skvěle, protože,
ačkoli jde o liftback, má para-
metry, chování a vlastnosti li-
muzíny. Obří výkon, který
díky spojení benzinu a elek-
třiny má, pak auto vystřeluje
někam vysoko do kategorie
šestiválců.
Abyste rozuměli, kombino-

vaný výkon je 367 koní, a to
je více, než v případě verze
55 TFSI, které u modelu Audi
A7 sází na třílitrový benzino-
vý šestiválec bez elektřiny.
Celá sestava výborně spolu-

pracuje sedmistupňovou pře-
vodovkou S tronic, přičemž
pohon je na všechny čtyři
kola. Auto je docela těžké, při
hmotnosti 2140 kg ovšem na-

bízí opravdu svižné svezení.
Zrychlení z nuly na sto za 5,7
sekundy je krásná hodnota,
jen pokud chcete co nejvíce
využívat dojezd na čistě elek-
trický pohon, moc plynový
pedál nedrážděte.
Zajímavá je přitom reku-

perace baterie. Při zpomalo-
vání brzdí samo elektromoto-
rem. Baterie přitom využívá
i data z navigace. Podle profi-

lu cesty přepínámezi plachtě-
ním při vypnutých válcích
nebo rekuperací a doplňuje
energii při cestě. Dva radary
v přední masce pak regulují
vaši jízdu, takže se stane, že
se v některých momentech
nemusíte vůbec starat o brz-
dy. Pedál navíc dvakrát za-
ťuká do pravé nohy vmomen-
tě, kdy se blížímísto, kde bys-
te už neměli zrychlovat. Nabí-
jení ze standardní domácí zá-
suvky trvá sedmhodin,může-
te samozřejmě zkrátit čas
u rychlonabíječek.
A cena? Startuje se na dvou

milionech. O 240 tisíc korun
je levnější o pár desítek koní
slabší plug-in hybrid.

Nezaměnitelná silueta modelu A7 Sportback 3x METROVše digitální, v kokpitu jsou hned tři velké displeje.

Krátce

Blíží se týden
světlometů
Příští týden proběhne od
pondělí do pátku sedmý
ročník akce Vidět a být
viděn, která je zaměřena
na kontrolu a seřízení
světlometů. Do projektu
se zapojilo přes 140 ser-
visů ze všech krajů re-
publiky. Všichni motoris-
té si tam můžou nechat
zkontrolovat a případně
seřídit světla. Seznam
najdete na webu
www.videt-a-byt-viden.cz.

Kabrio od Lexusu
je už v Česku
Značce Lexus se letos
daří. Navzdory koronavi-
rové krizi uzavřela od za-
čátku roku již 287 pro-
dejních smluv, což je jen
o 4 procenta méně než
ve srovnatelném období
loni. Letošní horkou no-
vinkou v modelové na-

bídce je vlajková loď LC
v provedení Coupe pro
rok 2021 a především
kabriolet Convertible
s látkovou stahovací stře-
chou. K dispozici je
v benzinové verzi s moto-
rem V8. Lexus přepraco-
val i soustavu zavěšení
kol ve prospěch snížení
hmotnosti. HOP

PETR
HOLEČEK
petr.holecek@metro.cz

To je přehlídka designu.

inzerce

Čtyři kruhy do zásuvky
– elektrické koně navíc



Nemovitosti - poptávka

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121 224972

Ostatní
• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu. T:
603478873225236

Práce - nabídka
• Půjčovna stavebních strojů
na Praze 10 přijme montážní
techniky stavebních výtahů,
zámečníky, ŘP B.Mnoho bene-
fitů. Nástup možný ihned. Tel.
606631354225827

• Hledáme pracovníky na
úklid osobních vlaků. Směnný
provoz, Praha 4. Tel.:
603301309.225876

• Přijmeme kuchaře/ku do
školní jídelny ZŠ Dědina, ná-
stup ihned. Plný úvazek volné
víkendy + benefity. T.:
235357226.226616

• Pohřební ústav PEGAS CZ v
Praze přijme na hlavní pracov-
ní poměr do směnného provo-
zu řidiče pohřebního vozu,
který vykonává i manipulační
činnost. Pracovní pozice je
vhodná pro fyzicky zdatné a
časově flexibilní uchazeče. Po-
žadujeme řidičský průkaz sku-
piny B a bydliště v Praze. Nabí-
zíme dobré platové podmínky
a práci v mladém kolektivu.
Nástup jemožný ihned. Životo-
pis zasílejte na e-mail:
rozsypal@pegascz.coma volej-
te na tel. č.: 725771996 226658

• BA přijme zaměstnance.
Prům. výdělek až 25 200
Kč/měs., možný profes. růst,
ubyt. a týdenní zálohy. Čistý
RT. Pohovor lze domluvit na
tel. 702005903. 226693

• Hledáme samostatné kucha-
ře/ky na provozovnu Zlatníky -
Hodkovice. Kontakt: Tomáš Sa-
dil 733345029,
tomas.sadil@bionea.cz226896

• Městská část Praha 6 - Úřad
městské části nabízí výkon prá-
ce referenta ROZVOJE ÚZEMÍ v
11. platové třídě dle nařízení
vlády č. 341/2017 Sb., tj. od 22
980 do 33 790 Kč, osobní
příplatek může být poskytnut
až do výše 33 790 Kč. Bližší in-
formace k Oznámení o vyhlá-
šení výběrovém řízení jsou
zveřejněny na úřední desce
Úřadu MČ Praha 6 a na webo-
vých stránkách www.pra-
ha6.cz v rubrice Potřebuji řešit
- Volná pracovní místa nebo
Úřední deska - oblast Volná
pracovní místa. Přihlášku s po-
žadovanými doklady je nutno
doručit v uzavřené obálce tak,
aby ji vyhlašovatel obdržel nej-
později dne 30.10.2020. Kon-
takt : Ing. Jelínková, tel. 220
189 900.226958

• Autoservis Opel na Praze 7
příjme na zkrácený úvazek
technika na kontrolu vozů po
servise částečně či plně invalid-
ní. Prac. doba 10 hod týdně,
mzda 4000 Kč. Kontakt
6 0 2 6 2 5 9 0 5
monika.spilkova@autovars.cz227119

• KOMWAG přijme závozní-
ky, HPP 19000 + 13, 14 plat,
strav., přísp. na dovolenou aj.
DPP 600 - 700/den čis., výpl.
1x týdně Vol. zdarma
800566924226961

• KOMWAGpřijme prac. údrž-
by zeleně, HPP 16000 + 13.,
14. plat, strav. aj. DPP 600/den
čis., výpl. 1x týdně.
Vol. zdarma 800566924 226963

• KOMWAG přijme prac. na
úklid ulic, HPP 16000 + 13., 14.
plat, strav. aj. DPP 600/den
čis., výpl. 1x týdně.
Vol. zdarma 800566924 226965

• Hledáme komunikativní a
spolehlivé zaměstnance na
čerpací stanici na Praze 9, na
pozici pokladní a na pozici ku-
chař. Nabízíme práci v dob-
rém kolektivu za příznivých
podmínek. Životopis na
omnif@omnif.cz,
tel. 777213490 227080

• KOMWAGpřijme řidiče kon-
tejnerové dopravy, HPP
21-25200, služební byt, nábor.
př. 20.000, 13., 14. plat, př. na
dov., aj. Vol. zdarma
800566924226969

• KOMWAG přijme řidiče sk.
C, i C+E (+ prof. pr.), HPP
27-33500, služební byt, nábor.
př. 40.000, 13., 14. plat, př. na
dov., aj. Vol. zdarma
800566924226967

• ANVI TRADE s.r.o. (Krč) – při-
jme skladníka, nutná praxe s
VZV. Pracovní doba Po - Pá. V
případě zájmu volejte pana
Jana Hladíka: 775325597.227049

• Přijmeme brigádníky na od-
polední úklid 2-3 hod., admin.
prostor a soc. zázemí, Po-Pá.
Praha 4. Tel. 739500076 227060

• Firma Praha 8-Čimice přijme
pracovníka na HPP pro mon-
táž aplikací z variabilního trub-
kového systému. Práce vhod-
ná i pro aktivní důchodce. T.
608024849227073

• Výplatamzdy ihned po smě-
ně! Hledáme fyzicky zdatné
kolegy na vykládku/ nakládku
kamionů do Modletic u Prahy
(10min. z Opatova). Mzda 100
Kč čist./hod. Směny po-pá
19-04, svozový autobus z Opa-
tova zdarma. Proplatíme i pře-
stávky. Možná i dlouhodobá
spolupráce. Volejte Kristýnu
604177421.227087

• Úklidová firma přijme za-
městnance na HPP denní úklid
ve FNMotol, Praha 5. Kontakt:
607220053.227129

• ZŠ v Praze 10 – Hostivaři při-
jme od 1.11.2020 učitele/uči-
telku I. stupně ZŠ. Možnost
ubytování. T.: 274016523,
603436284, e-mail:
reditel@hornomep.cz227137

• UNIJOB: dlouhodobá brigá-
da – až 170 Kč/h – balení elek-
troniky ve skladu. Zálohy kdy-
koliv! Prac. doba 8.30 – 17, do-
prava z metra Háje. Tel:
604376770.227144

• Hledám malíře restaurátor-
ství na rekonstrukční práce na
obrazech s vlastním ate-
liérem. Odměna dohodou.
K o n t a k t :
manvel4@seznam.cz, tel.
721235964227168

• Hledáme pracovníka na ob-
sluhu technického zařízení do
směnného provozu (12 hod.
směny) v obchodně - adminis-
trativní budově v Praze 1. Tel.:
603819846227179

• ZŠ a MŠ Praha 6 přijme ku-
chaře/ku do školní kuchyně.
Kontakt: 222 202 507.227182

Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 225054

• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - menší do
15 tis, větší do 20 tis. Potřebu-
ji: centrum do 30 min., čisto,
dobrý stav. RK nevolat.
605845088226903

Byty - poptávka

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121 225013

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665225543

Starožitnosti

• Solidní sběratel koupí: veš-
keré starožitnosti od houslí,
hodin, šperků, obrazů, sošek
až po nábytek. Solidní jedná-
ní, platba v hotovosti.
604806535.226607

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 226973

• Koupímobrazy českých a za-
hraničních malířů - krajinky,
portréty atd. a jiné starožitnos-
ti. Kontakt: e-mail:
manvel4@seznam.cz, tel.
721235964227169

Byty - nabídka
• Prodej cihl. GARS, P9, OV -
2.300.000 Kč. Prodej 3+1/L, Č.
Most, dr., 78 m2 - 2.300.000
Kč. Prodej 4+1/L, Řepy, dr, 97
m2 - 3.500.000 Kč. Prodej
3+1/L, Stodůlky, OV, 79 m2 -
5.400.000 Kč. Informace / pro-
hlídka na tel.:777 060 126.226519

Knihy a časopisy

Koupím byt
Koupím byt v Praze, nebo
s dobrou dostupností

do Prahy. Osobní či druž-
stevní vlastnictví. Na stavu

nezáleží. 773 117 381

Tel.: 736 700 320
NYNÍ SLEVA 20% NA VEŠKERÉ SLUŽBY

odvoz nepotřebného nábytku,
úklidové práce

VYKLÍZENÍ BYTŮ, SKLEPŮ A PŮD

Koupím jakýkoliv byt vPraze
jako investici proděti.

Právní vady, exekuce nejsou překážkou.
Záloha a platba ihned. V bytě můžete

dále bydlet. RK nevolat.
Tel.: 601 522 292

Koupím ihned rod. důmnebo
pozemekvPrazeaokolí.

Financovánímámzajištěno, hotovost. Právní
vady nevadí, dluhy a exekuce uhradím.
Realitní kanceláře prosímnevolejte.
Kontakt: 725 719 745

Koupímchatu, chalupudo50kmodPrahy,
v dobrém i špatném stavu. Děkuji za nabídku.

Tel.: 725911070

Juris real, spol. s r.o.
Chcete prodat

svou nemovitost
dříve než

padnou ceny?
Využijte speciální
nabídky a přijmě-
te bezúročnou
zálohu ve výši
100.000Kč nebo
měsíční rentu

do doby prodeje
Vaší nemovitosti.
EXEKUCE NEJSOU

PŘEKÁŽKOU.

Tel: 777306102

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

Chata - poptávka
Koupím chatu nebo chalupu

ve středních Čechách.
stav nerozhoduje, spíše místo.
Telefon: 773 117 381

Chráněná dílna
na Praze 7 a 10,
přijme osoby částečně či plně

invalidní na pozice:

uklízeči venkovních či
kancelářských prostor

(Praha 7, 10)

všeobecný
administrativní pracovník

– fakturace
SŠ, znalost WORD, EXCEL

Kontaktujte mě prosím na
sarka.alijova@gatebo.cz.
234 090 300 od 8 – 14h.

Vyplatíme dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

731 911 992
práce-JOB.cz

PRACOVNICI .online

Skladník, řidič NZV

Požadujeme: spolehlivost, dobrý
zdravotní stav, chuť pracovat
Nabízíme:možnost ubytování, příspěvek
na stravu, týdenní zálohy, práce na DPP
Mzda: 110-130 Kč/hod, lokalita
Modletice, nástup ihned.

Operátor/ka výroby,
řidič VZV, Stará Boleslav
Obsluha výrobní linky, práce ve skladu

Požadujeme: spolehlivost, pracovitost,
zkušenosti z automotiv výroby
Nabízíme:možnost ubytování, týdenní
zálohy, firemní svozy z okolí, práce na
HPP/DPP
Mzda: 130-150 Kč/hod, lokalita
Stará Boleslav, nástup ihned.

+420 739 220 120

+420 731 810 744
Operátor/ka výroby

Pomocná síla do skladu
Náplň práce etiketování balíků a krabic.

Požadujeme: spolehlivost, pracovitost,
zkušenosti ze skladu výhodou
Nabízíme:možnost ubytování, příspěvek
na stravu, týdenní zálohy, práci na DPP
Mzda: 100 Kč/hod, lokalita Modletice,

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

Jana Vaita, Kladno - Modrava
Prodej 165 m2 s pozemkem 900 m2

Nejlevnější2 663 nemovitostí

Upravit hledání

Domy na prodej v mém okolí

Nejnovější2 663 nemovitostí

Upravit hledání

Byty k pronájmu v mém okolí

větší dům nebo byt?
Hledáte

Vyzkoušejte hledání v okolí
na Reality.iDNES.cz

Prodáváte svoji nemovitost? Nejlepší makléře z okolí najdete v soutěži www.RealiťákRoku.cz

Vysokoškolská kolej
Hvězda na Praze 6 hledá

Vrátné.
Směnné provozy, HPP.

nástup možný po domluvě.
Info na tel.: 605 200 041 nebo

email: jitka.janosova@kam.cuni.cz

Nemovitosti - nabídka

Služby - nabídka
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Kvůli podezření z daňových
úniků prohledali vyšetřovate-
lé sídlo Německého fotbalo-
vého svazu ve Frankfurtu
a domy jeho současných i bý-
valých představitelů. Šest lidí
úřady podezřívají, že zfalšova-
li údaje o příjmech z reklam
v letech 2014 a 2015. ČTK

Česká tenistka si
zahraje na Roland
Garros o finále.

Třicetiletá Petra Kvitová zopa-
kovala v Paříži osm let starý
úspěch a zahraje si opět na
antukovém grandslamovém
turnaji semifinále. Češka po-
razila ve čtvrtfinále dvakrát
6:3 Němku Lauru Siegemun-
dovou. Její další soupeřkou
bude dnes čtvrtá nasazená So-
fia Keninová, jež v americ-
kém duelu porazila 6:4, 4:6
a 6:0 Danielle Collinsovou.
Turnajová sedmička Kvito-

vá od začátku čtvrtfinále dik-
tovala tempo. Nepouštěla
dvaatřicetiletou Siegemundo-

vou, které oblíbená antuka
přinesla první účast mezi nej-
lepší osmičkou na grandsla-
mu, k pestré hře a skvěle po-
dávala. O zisku prvního setu
rozhodla brejkem ve čtvrtém
gamu. Při svémpodání nečeli-
la ani jednomu brejkbolu.
Ve druhé sadě favorizova-

ná Češka rychle vedla 2:0, ale
pak se kouzlo jejího servisu
rozplynulo. Dvakrát o podání
přišla, ale o to aktivnější byla
na returnu. Soupeřčin servis
získala ještě třikrát včetně zá-
věrečného devátého gamu
druhé sady. Při druhém meč-
bolu jí Siegemundová pomoh-
la dvojchybou.
Kvitová byla na svůj výkon

hrdá. Od rána se totiž potýka-
la s nervozitou způsobenou tí-
hou grandslamového čtvrtfi-

nále i nevyzpytatelnou sou-
peřkou. „Věděla jsem, že to
bude těžké. Celý zápas tam to
pnutí bylo. Jsem velmi hrdá,
jak jsem si s tím poradila.
V prvním setu jsem servírova-

la dobře. Ve druhém to bylo
horší, ale vždycky jsem ji
brejkla zpátky. Byla jsem po-
řád ve hře. Hodně jsem běha-
la, dobíhala kraťasy a nějaké
i sama udělala,“ pochvalova-

la si Kvitová. V dosavadních
pěti zápasech na Roland
Garros neztratila Kvitová ani
set. Jednadvacetiletou Keni-
novou, která letos vyhrála
Australian Open, porazila
v obou vzájemných zápasech
včetně loňského souboje na
antuce v Madridu.
Česká hráčka užmána kon-

tě dva grandslamové tituly,
když v letech 2011 a 2014
ovládlaWimbledon. Ten se le-
tos jako jediný z velké čtyřky
turnajů nehrál.
Kvitová a Keninová jsou je-

dinými nasazenými hráčka-
mi, které v pavouku v Paříži
zbyly. Ve druhém semifinále
na sebe narazí dnes devate-
náctiletá Polka Iga Šwiateko-
vá a argentinská kvalifikant-
ka Nadia Podoroská. PUR a ČTK

Číslo dne

183
Basketbalista Russell West-
brook z Houstonu nechal per-
sonálu hotelu v Orlandu, kde
se koná play-off NBA, dýško
ve výši 183 tisíc korun.

Německo. Sídlo
svazu prohlédli

Světové rekordy
Etiopanka Letesenbet
Gideyová překonala
o 4,5 sekundy světový re-
kord v běhu na 5000 met-
rů. Povedlo se jí to ve Va-
lencii. Ugandský běžec Jo-
shua Cheptegei vylepšil
rekord na 10 000 metrů
o víc než šest sekund.

Vrátí se fanoušci?
Zástupci anglické fotbalo-
vé asociace a tamních pro-
fesionálních soutěží vy-
zvali v otevřeném dopise
britskou vládu, aby umož-
nila fanouškům návrat
na stadiony tak, jak se
tomu stalo například v Ně-
mecku nebo ve Francii.

Reagovali na petici fanouš-
ků, kteří požadují návrat
lidí na tribuny ve všech
soutěžích. Petici podepsa-
lo už více než 100 tisíc
lidí. Po překročení této
hranice se britská vláda
musí touto iniciativou za-
bývat.

Výhra na Kypru
Čeští fotbalisté zvítězili
v přípravném utkání na
Kypru 2:1. V Larnace už
ve 13. minutě otevřel
skóre premiérovým repre-
zentačním gólem Tomáš
Holeš, po půlhodině srov-
nal po chybě Koubka Loi-
zos Loizu, ale ještě do pře-
stávky rozhodl z penalty
Vladimír Darida. ČTK

Krátce

Nová sezona NHL by měla za-
čít 1. ledna příštího roku, tedy
oměsíc později, než vedení zá-
mořské hokejové soutěže
a hráčská asociace NHLPA do-
sud plánovaly. Před začátkem
draftu to uvedl komisionář
NHL Gary Bettman. Věří, že
přes opožděný start a kompli-
kace spojené s koronavirovou
krizí by se mohla hrát soutěž
v obvyklém rozsahu a s diváky
v hledištích.
NHL a NHLPA sice dříve ur-

čily začátek prosince jako
možný start další sezony
s tím, že přípravné kempy
by se otevřely kolem 17. listo-
padu. Bettman však opakova-
ně upozorňoval na to, že tato
data se mohou změnit.

Ve zmíněnémdraftu se stal
jedničkou kanadský útočník
Alexis Lafreniére (na snímku)
z Rimouski z QMJHL, nyní pa-
tří New York Rangers. V prv-
ním kole nebyl vybrán žádný
Čech. Draft pokračoval
v noci. Dalším zásadním da-
tem pro NHL je pátek, kdy se
v 18 hodin SELČ otevře trh
s volnými hráči. ČTK

Lakers jsou blízko titulu, Storm už ho mají
Basketbalisty Los Angeles Lakers dělí jediná výhra od 17. titulu a vyrovnání rekordu Bos-
tonu. Ve čtvrtém finále NBA, které bylo nejvíce vyrovnané v letošním play-off, porazili
Miami 102:96 a vedou 3:1 na zápasy. Sérii mohou Lakers ukončit v noci na zítra. LeBron
James (na snímku vlevo) byl nejlepším střelcem zápasu s 28 body. V ženské obdobě sou-
těže, tedy ve WNBA, už je o šampionkách rozhodnuto. Basketbalistky Seattlu Storm
(na snímku vpravo s trofejí) vyhrály ve třetím finále play-off nad Las Vegas 92:59, v sérii
zvítězily 3:0 na zápasy a získaly už čtvrtý mistrovský titul v zámořské soutěži. 2x AP

Petra Kvitová po postupu AP

Češky ve hře

Semifinále se hrají od 15.00
na kurtu Philippa Chatriera.

● Souboj Petry Kvitové a Sofie
Keninové je druhý v pořadí.
Zítra nastoupí v semifinále
deblu také Barbora Krejčíko-
vá a Kateřina Siniaková.

● Ve čtvrtfinále juniorské
dvouhry se představí v Paříži
česká naděje Linda Nosková.

Panenka ve vážném stavu
Legendární fotbalista Antonín Panenka se nakazil koro-
navirem a byl hospitalizován ve vážném stavu na jednot-
ce intenzivní péče. Oznámil to pražský klub Bohemians
1905, v němž jednasedmdesátiletý mistr Evropy z roku
1976 zastává funkci čestného prezidenta. ČTK

NHL. Bettman věří
v sezonu s diváky

Velká jízda Kvitové pokračuje



Inspirujte se
ve Vaší nejbližší
prodejně BRENO
s nejširším sortimentem
podlahových krytin

Platí pouze do 31. 10. 2020!
Nevztahuje se na akční či zlevněné zboží,

na služby, na zboží na objednávku.
Nelze uplatnit zpětně. Slevy se nesčítají.
Kupón platí na prodejně i v e-shopu.

-15
BRENO.cz

facebook.com/koberce.breno
instagram.com/koberce_breno

Komplexní služby zákazníkům jsou pro nás samozřejmostí

Poradenství
a individuální přístup

Řezání podlahové
krytiny na míru

Obšívání
koberců

Vaše zboží Vám
dovezeme po celé ČR

Koberec i PVC Vám
profesionálně položíme

při nákupu

Akce platí do 31. 10. 2020
nebo do vyprodání zásob.
Za případné tiskové chyby neručíme.
Ceny jsou uvedeny včetně DPH.
Zobrazené fotografie jsou pouze ilustrační.

KUPON NA SLEVU
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materiál 100% PP Frisé,
výběr z více vzorů, rozměrů

a barevných kombinací
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kusových koberců
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Diamond Kids
již od

1248,-
cena za rozměr

80x150 cmKč/ks
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